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PROTOKÓŁ NR XLIX/18 
z obrad XLIX zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, która odbyła się w dniu 28 marca 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani Haliny Muryjas-Rząsy – 

Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo. 

 

 Stan liczbowy radnych – 21 

 Radnych obecnych na Sesji – 21 

 Sesję rozpoczęto o godz. 15.30 

 Sesję zakończono o godz. 19.30 

 Sesja nagrywana w wersji audio-video 

 

 

Radni obecni na Sesji RM: 

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta 

6. Dembiński Wiesław 

7. Fadrowski Zbigniew 

8. Fidura Jerzy 

9. Formejster Wojciech 

10. Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Maleszewski Wojciech 

13. Mścichowski Andrzej 

14. Muryjas-Rząsa Halina 

15. Niewiarowski Andrzej 

16. Opara Anna 

17. Paszkowski Tomasz 

18. Podlaski Kazimierz 

19. Purwin Daniel 

20. Stefańska Monika 

21. Stuchła Marcin 

/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/ 

W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z listą obecności, która stanowi Załącznik nr 2 

do Protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XLIX Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa w mieście za rok 2017 w kontekście zamierzeń na rok 2018 

w obszarach: 

a) ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych, 

b) porządku i bezpieczeństwa publicznego, 

c) stanu oświetlenia miasta, 
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d) zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków –ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja), 

e) bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta, 

f) podtopień i zagrożenia powodziowego. 

6. Koncepcja działań Miasta w świetle aktualnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej na lata 

2014-2020. 

7. Formy działalności statutowej i projekty promocyjne na rok 2018 Centrum Integracji Społecznej. 

8. Analiza zaległości podatkowych za 2017 r. 

9. Działalność instytucji kultury w mieście w aspekcie zaspokajania potrzeb mieszkańców: 

a) Grajewskiego Centrum Kultury – sprawozdanie za rok 2017, oferta na rok 2018, w tym: 

projekty przedsięwzięć w 100. Rocznicę Odzyskania przez Polskę Niepodległości, „Dni 

Grajewa 2018”, 

b) Grajewskiej Izby Historycznej, 

c) Centrum Tradycji Mleczarstwa – Muzeum Mleka, 

d) Miejskiej Biblioteki Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, 

księgozbiór, zamierzenia na 2018 r. 

10. Formy pomocy materialnej uczniom – stypendia socjalne oraz zapomogi udzielane przez Miasto 

Grajewo. 

11. Zieleń w mieście – projekty zagospodarowania przestrzeni, koszty utrzymania. 

12. Informacja roczna o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego                   

2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez miasto Grajewo. 

13. Sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016-

2017. 

14. Oferta sportowo-rekreacyjna dla mieszkańców miasta na rok 2018 w oparciu o wnioski 

z działalności MOSiR i KS „Warmia” w roku 2017 z wykorzystaniem obiektów sportowych, w tym 

Stadionu Miejskiego im. Witolda Terleckiego, boiska przy Klubie Hades, lodowiska, „Orlika” 

przy ul. Listopadowej, Hali sportowej, Pływalni Miejskiej. Realizacja zajęć z wychowania 

fizycznego. 

15. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu; 

b) nadania nazw ulic; 

c) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

17. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

18. Przyjęcie protokołów z XLVII i XLVIII Sesji Rady Miasta. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie XLIX Sesji Rady Miasta. 

ad 1. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia XLIX zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: 
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„Otwieram XLIX zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że na 21 radnych obecnego składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 21 radnych, 

co stanowi kworum i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał.  

ad 2. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przedstawiła porządek obrad XLIX zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3 

do Protokołu. Poinformowała, że na jej ręce wpłynął wniosek Burmistrza /Załącznik nr 4 

do Protokołu/ o wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania Burmistrza Miasta Grajewo 

z wykonania Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok.   

Zaproponowała, by był to nowy pkt 15 – wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy 

punkt 15. 

Głosowanie: 2 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy pkt 15 – przy 21 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się w każdym z głosowań. 

Wobec braku innych wniosków poinformowała, że porządek obrad realizowany będzie 

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad XLIX Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa w mieście za rok 2017 w kontekście zamierzeń na rok 2018 

w obszarach: 

a) ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych, 

b) porządku i bezpieczeństwa publicznego, 

c) stanu oświetlenia miasta, 

d) zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków –ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja), 

e) bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta, 

f) podtopień i zagrożenia powodziowego. 

6. Koncepcja działań Miasta w świetle aktualnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej na lata 

2014-2020. 

7. Formy działalności statutowej i projekty promocyjne na rok 2018 Centrum Integracji Społecznej. 

8. Analiza zaległości podatkowych za 2017 r. 

9. Działalność instytucji kultury w mieście w aspekcie zaspokajania potrzeb mieszkańców: 

a) Grajewskiego Centrum Kultury – sprawozdanie za rok 2017, oferta na rok 2018, w tym: 

projekty przedsięwzięć w 100. Rocznicę Odzyskania przez Polskę Niepodległości, „Dni 

Grajewa 2018”, 

b) Grajewskiej Izby Historycznej, 

c) Centrum Tradycji Mleczarstwa – Muzeum Mleka, 

d) Miejskiej Biblioteki Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, 

księgozbiór, zamierzenia na 2018 r. 
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10. Formy pomocy materialnej uczniom – stypendia socjalne oraz zapomogi udzielane przez Miasto 

Grajewo. 

11. Zieleń w mieście – projekty zagospodarowania przestrzeni, koszty utrzymania. 

12. Informacja roczna o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego                       

2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez miasto Grajewo. 

13. Sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016-

2017. 

14. Oferta sportowo-rekreacyjna dla mieszkańców miasta na rok 2018 w oparciu o wnioski 

z działalności MOSiR i KS „Warmia” w roku 2017 z wykorzystaniem obiektów sportowych, w tym 

Stadionu Miejskiego im. Witolda Terleckiego, boiska przy Klubie Hades, lodowiska, „Orlika” 

przy ul. Listopadowej, Hali sportowej, Pływalni Miejskiej. Realizacja zajęć z wychowania 

fizycznego. 

15. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z wykonania Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady 

Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok. 

16. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu; 

b) nadania nazw ulic; 

c) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

18. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

19. Przyjęcie protokołów z XLVII i XLVIII Sesji Rady Miasta. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie XLIX Sesji Rady Miasta. 

Poza porządkiem obrad złożone zostały gratulacje i życzenia odchodzącemu na emeryturę 

Naczelnikowi Wydziału Spraw Obywatelskich  - Panu Karolowi Szerszeniowi. 

 

ad 3. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”. Przedstawiła wykaz interpelacji 

i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym /Załącznik nr 5 do Protokołu/. 

Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Podziękował Burmistrzowi za organizację ostatniej gali walk MMA w Grajewie. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Zadał Burmistrzowi następujące pytania: 

• Kiedy rozpoczął się proces odrolnienia działek w grajewskiej SSSE i dlaczego tak długo 

trwa? 

• Od którego roku miasto będzie musiało płacić kary, jeśli nie zostanie skanalizowane? 

• Stwierdził, że jego zdaniem karta do głosowania w budżecie obywatelskim została źle 

skonstruowana, gdyż w jego opinii zabrakło na niej pouczenia o konieczności wypełnienia 

wszystkich rubryk. 
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Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zwrócił uwagę na następujące problemy: 

•  fakt kradzieży barierek przy ul. Braci Świackich, 

•  zaśmiecony chodnik z trasą rowerową przy ul. Robotniczej. 

• Poruszył temat dokapitalizowania PUK Sp. z o. o. Stwierdził, że wcześniej była mowa o tym, 

że Spółka będzie budować dom pogrzebowy w ramach środków własnych. 

Pan Andrzej Mścichowski – Radny Miasta 

Zadał Burmistrzowi następujące pytania: 

• Jaki będzie koszt wykonania przyłącza gazu ziemnego do budynków? 

• Kiedy zostanie uporządkowany teren starej targowicy miejskiej? 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 17. 

lub wcześniej, przy okazji omawiania spraw merytorycznie związanych z poruszanymi w pytaniach 

tematami. 

ad 4. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że w dyspozycji państwa Radnych 

są informacje na temat realizacji uchwał Rady Miasta Grajewo, które zostały podjęte podczas 

XLIII i XLIV Sesji Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne /Informacje 

stanowią Załącznik nr 6 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta 

oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania 

miasta Grajewo na zewnątrz. Przedstawił również sprawozdanie z podpisanych Zarządzeń 

Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej zwyczajnej sesji Rady 

Miasta, tj. od dnia 21 lutego 2018 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik 

nr 7 do Protokołu/. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zapytał o akt notarialny na sprzedaż nieruchomości komunalnej. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że jest to sprawa zaległa, rozpoczęta jeszcze przed wejściem w życie nowych 

przepisów. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zwrócił się z prośbą o wynegocjowanie jak najlepszych warunków przebudowy głównego 

skrzyżowania miasta w związku z budową Rail Baltica. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że jest w kontakcie z władzami PKP w celu zapewnienia jak najlepszych rozwiązań 

w tym temacie. Swoją wypowiedź obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Zapytał o dofinansowanie z projektu rządowego przebudowy drogi w ul. Ekologicznej. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że w projekcie tym przeznaczonych jest 30 mln na całe województwo podlaskie. 

Wniosek musi być złożony do 13 kwietnia. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza Miasta                           

z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na XLIII i XLIV Sesji 

Rady Miasta – w drodze głosowania. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 21 lutego 2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał 
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podjętych na XLIII i XLIV Sesji Rady Miasta. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności 

międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 21 lutego 

2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XLIII i XLIV Sesji 

Rady Miasta – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu 

Burmistrzowi za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

Następnie zarządziła przerwę w obradach o godz. 16.25. Wznowienie XLIX Sesji Rady Miasta 

nastąpiło o godz. 16.30. 

ad 5. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji o stanie bezpieczeństwa w mieście za rok 2017 w kontekście 

zamierzeń na rok 2018 w obszarach: 

a) ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych, 

b) porządku i bezpieczeństwa publicznego, 

c) stanu oświetlenia miasta, 

d) zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków –ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja), 

e) bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta, 

f)  podtopień i zagrożenia powodziowego. 

ad 5a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Powitała pierwszego sprawozdawcę tematu – Pana Andrzeja Jabłońskiego – Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej. 

Pan Andrzej Jabłoński – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie 

Przedstawił informację z zakresu działania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Grajewie /Informacja stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/  – temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. Wystąpienie było zilustrowane tematyczną prezentacją multimedialną. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała panu Komendantowi za przedstawione informacje. 

ad 5b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Oddała głos Panu Adamowi Brodowskiemu – Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji 

w Grajewie. 

Pan Adam Brodowski – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie 

Przedstawił informację z zakresu działania Komendy Powiatowej Policji w Grajewie /Informacja 

stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Prezentowany materiał rzeczowy został wzbogacony prezentacją multimedialną. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała panu Komendantowi za przedstawione informacje. Poinformowała, że jesteśmy 

również w posiadaniu informacji Prokuratora Rejonowego w Grajewie, która stanowi Załącznik 

nr 10 do Protokołu. Niestety, Pana Prokuratora nie ma dziś w sali obrad. 

ad 5c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat stanu oświetlenia miasta /Informacja stanowi 

Załącznik nr 11 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi 
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bądź wnioski. Wobec ich braku zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu 

oświetlenia miasta. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu oświetlenia miasta – 

przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 5d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 

ścieków /Informacja stanowi Załącznik nr 12 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 lutego 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat  zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i odprowadzania ścieków – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 5e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta 

/Informacja stanowi Załącznik nr 14 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału 

będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku uznała ten punkt porządku obrad 

za zrealizowany. 

ad 5f 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat podtopień i zagrożenia powodziowego 

/Informacja stanowi Załącznik nr 15 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału 

będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 lutego 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat podtopień 

i zagrożenia powodziowego. 
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Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat podtopień i zagrożenia 

powodziowego – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 6. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący koncepcji działań Miasta w świetle aktualnej perspektywy finansowej 

Unii Europejskiej na lata 2014-2020 /Informacja stanowi Załącznik nr 16 do Protokołu/. 

Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku 

zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat koncepcji 

działań Miasta w świetle aktualnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej na lata                     

2014-2020. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat koncepcji działań Miasta 

w świetle aktualnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej na lata 2014-2020 – przy 21 głosach 

za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 7. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Oddała głos Pani Izabeli Randzio – Kierownikowi Centrum Integracji Społecznej w Grajewie. 

Pani Izabela Randzio – Kierownik CIS 

Przedstawiła informację z zakresu działania Centrum Integracji Społecznej w Grajewie 

/Informacja stanowi Załącznik nr 17 do Protokołu/. Temat obudowała szerokim kontekstem 

merytorycznym. Prezentowany materiał rzeczowy został wzbogacony prezentacją multimedialną. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku 

zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat form 

działalności statutowej i projektów promocyjnych na rok 2018 Centrum Integracji 

Społecznej. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat form działalności statutowej 

i projektów promocyjnych na rok 2018 Centrum Integracji Społecznej – przy 21 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 8. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zaległości podatkowych za 2017 rok /Informacja 

stanowi Załącznik nr 18 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat zaległości 

podatkowych za 2017 rok. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat zaległości podatkowych 

za 2017 rok – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 9. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący działalności instytucji kultury w mieście w aspekcie zaspokajania 

potrzeb mieszkańców: 

a) Grajewskiego Centrum Kultury – sprawozdanie za rok 2017, oferta na rok 2018, w tym: 

projekty przedsięwzięć w 100. Rocznicę Odzyskania przez Polskę Niepodległości, „Dni Grajewa 

2018”, 

b)Grajewskiej Izby Historycznej, 

c) Centrum Tradycji Mleczarstwa – Muzeum Mleka, 

d)Miejskiej Biblioteki Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, 

księgozbiór, zamierzenia na 2018 r. 

ad 9a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Poinformowała, że Rada Miasta jest w posiadaniu informacji na temat działalności Grajewskiego 

Centrum Kultury za rok 2017 /Informacja stanowi Załącznik nr 20 do Protokołu/. Zapytała, 

czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat  Grajewskiego 

Centrum Kultury – sprawozdanie za rok 2017, oferta na rok 2018, w tym: projekty 

przedsięwzięć w 100. Rocznicę Odzyskania przez Polskę Niepodległości, „Dni Grajewa 2018”. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat Grajewskiego Centrum 

Kultury – sprawozdanie za rok 2017, oferta na rok 2018, w tym: projekty przedsięwzięć w 100. 

Rocznicę Odzyskania przez Polskę Niepodległości, „Dni Grajewa 2018” – przy 21 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 9b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Poinformowała, że Rada Miasta jest w posiadaniu informacji na temat działalności Grajewskiej 

Izby Historycznej za rok 2017 /Informacja stanowi Załącznik nr 20 do Protokołu/. Zapytała, czy 

do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 
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zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat  działalności 

Grajewskiej Izby Historycznej. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat Grajewskiej Izby  

Historycznej – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 9c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Poinformowała, że Rada Miasta jest w posiadaniu informacji na temat działalności Centrum 

Tradycji Mleczarstwa – Muzeum Mleka /Informacja stanowi Załącznik nr 20 do Protokołu/. 

Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat  Centrum 

Tradycji Mleczarstwa – Muzeum Mleka. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat Centrum Tradycji 

Mleczarstwa – Muzeum Mleka – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 9d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Poinformowała, że Rada Miasta jest w posiadaniu informacji na temat działalności Miejskiej 

Biblioteki Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, księgozbiór, 

zamierzenia na 2018 r. /Informacja stanowi Załącznik nr 21 do Protokołu/. Zapytała, czy do 

przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 lutego 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat  Miejskiej 

Biblioteki Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, księgozbiór, 

zamierzenia na 2018 r. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat Miejskiej Biblioteki 

Publicznej, w tym Oddziału dla Dzieci w 2017 r. - budżet, kadra, księgozbiór, zamierzenia na                

2018 r. – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 10. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat form pomocy materialnej uczniom – stypendia 

socjalne  oraz zapomogi udzielane przez Miasto Grajewo /Informacja stanowi Załącznik nr 22 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat form pomocy 

materialnej uczniom – stypendia socjalne  oraz zapomogi udzielane przez Miasto Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat form pomocy materialnej 

uczniom – stypendia socjalne  oraz zapomogi udzielane przez Miasto Grajewo – przy 21 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 11. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zieleni w mieście /Informacja stanowi Załącznik 

nr 23 do Protokołu/. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Zwrócił uwagę na zaniedbane pasy traw przy chodnikach. 

Pan Tomasz Cebeliński – Wiceprezes Zarządu PUK Sp. z o. o. 

Podziękował za zgłoszenie. Zapewnił, że Spółka zajmie się tą sprawą.  

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Stwierdził, że w tym roku przycinka drzew została wykonana profesjonalnie. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych zgłoszeń zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu zieleni 

miejskiej w mieście Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu zieleni miejskiej 

w mieście Grajewo – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
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ad 12. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji rocznej o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta 

Grajewo z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu przez miasto Grajewo /Informacja stanowi Załącznik nr 24 do Protokołu/. Zapytała, czy 

do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację roczną o realizacji 

Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia 

warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez miasto Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację roczną o realizacji Uchwały 

nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu przez miasto Grajewo– przy 21 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. 

ad 13. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący sprawozdania z realizacji programu opieki nad zabytkami dla miasta 

Grajewo za lata 2016-2017 /Informacja stanowi Załącznik nr 25 do Protokołu/. Zapytała, czy do 

przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji programu 

opieki nad zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016-2017. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji programu opieki nad 

zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016-2017 – przy 21 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. 

ad 14. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji z działalności MOSiR w roku 2017  /Informacja stanowi 

Załącznik nr 26 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi 

bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 
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sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 lutego 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację z działalności MOSiR 

w roku 2017. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację z działalności MOSiR w roku 2017 – 

przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 15. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący sprawozdania Burmistrza Miasta Grajewo z wykonania Uchwały 

Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok  /Informacja stanowi 

Załącznik nr 27 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił przedmiotowe sprawozdanie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Powiedział, że w związku z wczorajszą dyskusją należałoby tak zmienić uchwałę, by nie 

dochodziło do niejasnych sytuacji. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że do tego problemu odniesie się w punkcie dotyczącym odpowiedzi na interpelacje. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

Grajewo z wykonania Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 

2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2018 rok. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo 

z wykonania Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok – przy 

21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Następnie zarządziła przerwę w obradach o godz. 17.50. Wznowienie XLIX Sesji Rady Miasta 

nastąpiło o godz. 18.00. 

ad 16. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia punktu 16. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał. 



15/20 

 

ad 16a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie podziału miasta Grajewo na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/371/18 w sprawie 

podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/371/18 w sprawie podziału 

miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu /Uchwała stanowi Załącznik nr 28  do Protokołu/ przy 20 

głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 16b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic. Zapytała, 

czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Odnosząc się do propozycji nazwania jednej z ulic imieniem św. Jana Pawła II stwierdził, że w jego 

ocenie tak powinno nazywać się całe osiedle, na którym leży wspomniana ulica. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że ulica jest główną ulicą osiedla i zasługuje na takiego patrona. Dodał, że chcemy, 

by docelowo wszystkie ulice tego osiedla miały imiona świętych i takie rozwiązanie wydaje się być 

rozsądne. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/372/18 w sprawie 

nadania nazw ulic. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 
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Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/372/18 w sprawie nadania 

nazw ulic /Uchwała stanowi Załącznik nr 29  do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się. 

 

ad 16c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo 

w 2018 r.”. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/373/18 w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIX/373/18 w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie miasta Grajewo w 2018 r.” /Uchwała stanowi Załącznik nr 30 do Protokołu/ przy 20 

głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 16d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XLIX/374/18 w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027. 

Głosowanie: 19 głosów za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XLIX/374/18 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027 /Uchwała stanowi Załącznik nr 31 

do Protokołu/ przy 19 głosach za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

 



17/20 

ad 16e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2018 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 19 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XLIX/375/18 w sprawie zmian 

w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

Głosowanie: 18 głosów za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XLIX/375/18 w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2018 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 32 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 

2 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 17. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski zgłoszone 

przez Państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie pana Jerzego Fidury dotyczące odrolnienia działek w grajewskiej SSSE 

powiedział, że tylko 3,66 ha z 10 ha nie jest odrolnione. Dodał, że prowadzone są rozmowy 

z różnymi inwestorami, a korespondencja z Agencją Rynku Rolnego nie jest zakończona. 

Aby odrolnić tę działkę, trzeba uchwalić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego i to jest 

decyzja Rady. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Zapytał, kiedy zaczął się proces odrolniania. Dodał, że jeśli status tej działki pozostanie dalej ten 

sam, to żaden inwestor jej nie kupi. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że tej działki nie będziemy odrolniać, gdyż wtedy trzeba będzie uchwalić miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że na jej wykorzystanie ma inny pomysł. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, czy potencjalny inwestor zainteresowany jest całością działek, czy tylko terenami 

odrolnionymi. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że różni inwestorzy zainteresowani są różnymi wymiarami działek. 

Odpowiadając na pytanie pana Jerzego Fidury dotyczące kar za brak kanalizacji w mieście 

powiedział, że przepisy w tej materii są nieprecyzyjne. Ewentualne kary będą dotyczyły kraju. 

Dodał, że w Grajewie cały czas budowane są kanalizacje. 

Odpowiadając na pytanie pana Jerzego Fidury dotyczące karty do głosowania w Budżecie  

Obywatelskim 2018 powiedział, że 29 listopada 2017 r. radny Jerzy Fidura głosował za podjęciem 

uchwały w przedmiotowej sprawie. Stwierdził, że w karcie jasno jest zapisane, jak głosować. 

Dodał, że ubolewa nad faktem wielu głosów nieważnych. Pracujemy nad projektem nowej uchwały 

i musimy dążyć do tego, by była ona jak najlepsza. 



18/20 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Zapytał, po co w takim razie w Urzędzie pracują prawnicy. Stwierdził, że na karcie powinno być 

jasno napisane, że  wszystkie pola muszą być wypełnione. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że prawnicy sprawdzają jedynie, czy taki lub inny zapis może znaleźć się 

w uchwale. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, ile było głosów nieważnych w związku z niewpisaniem imienia matki. 

Pani Emilia Piwko – Naczelnik WO 

Stwierdziła, że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, więc odpowiedź zostanie  

udzielona pisemnie. 

Pan Wojciech Formejster – Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Rodziny 

Powiedział, że każdy wzór dokumentu dla zwykłego obywatela stwarza problemy. Cała sytuacja już 

się odbyła i musi być to dla nas doświadczenie na przyszłość. 

Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Stwierdził, że w jego opinii nie da się stworzyć idealnego dokumentu. Dodał, że mimo wszystkich 

tych wypowiedzi ogromna większość głosów była głosami ważnymi. Stwierdził też, że radni nie 

powinni mieć możliwości składania wniosków do budżetu obywatelskiego. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie pana Kazimierza Podlaskiego dotyczące kradzieży barierek przy ul. Braci 

Świackich powiedział, że jest to zwykły wandalizm i radny powinien zgłosić to Policji. 

O odpowiedź na pytanie pana Kazimierza Podlaskiego dotyczące zaśmieconego chodnika z trasą 

rowerową przy ul. Robotniczej poprosił pana Tomasz Cebelińskiego. 

Pan Tomasz Cebeliński – Wiceprezes Zarządu PUK Sp. z o. o. 

Powiedział, że na drogach już są służby oczyszczające miasto po akcji zimowej. W najbliższym 

czasie dotrą one również na ul. Robotniczą, gdzie występuje problem zanieczyszczania dróg przez 

transport drewna. 

Odniósł się też do pisma  firmy o wsparcie finansowe budowy kaplicy z budżetu miasta (pytanie 

pana Kazimierza Podlaskiego) /Pismo stanowi Załącznik nr 33 do Protokołu/. Powiedział, że jest 

to duża inwestycja oczekiwana przez społeczeństwo, która do tej pory pochłonęła ponad 1 mln zł 

środków PUK. Usługi pogrzebowe będą prowadzone na najwyższym poziomie i wprowadzą 

na grajewski rynek element konkurencyjności. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że usługi pogrzebowe będą bardzo rentowne dla Spółki – temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Powiedział, że kaplica jest potrzebna i należy ją jak najszybciej ukończyć. Zapytał, jak Burmistrz 

zamierza odnieść się do tego wniosku. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że do końca kwietnia przedstawi swoje stanowisko w tej sprawie. 

Odpowiadając na pytanie pana Andrzeja Mścichowskiego dotyczące kosztów podłączenia gazu 

do budynków powiedział, że cena z pewnością będzie się zmieniać (na chwilę obecną jest to 2,5 – 3 

tys. zł). Zaznaczył, że wnioski o wydanie warunków przyłączenia w żaden sposób nie są wiążące 

dla mieszkańców – one dają nam obraz zapotrzebowania na przyłącza. Dodał, że w przyszłości 

chciałby, żeby była możliwość zakupu przez miasto kotłów gazowych dla mieszkańców, którzy 

zdecydują się na takie przyłączenie i rezygnację z nieekologicznych pieców na węgiel. 

Odpowiadając na pytanie pana Andrzeja Mścichowskiego dotyczące uporządkowania terenu 

po byłej targowicy powiedział, że w tym miejscu ma być stacja paliw i niedługo ma zacząć się tam 

inwestycja. Obecnie właściciel prowadzi rozmowy w zakresie komunikacji z drogą krajową. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zwróciła się z prośbą o naprawę zegara na tablicy ogłoszeń usytuowanej przy  Placu 
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Niepodległości. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany. 

 

ad 18. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo 

z działalności w okresie międzysesyjnym /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 34 do Protokołu/ 

w zakresie: 

a) organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta; 

b) kontaktu z mieszkańcami Grajewa; 

c) reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii przedstawionego 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej 

Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta 

Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym – przy 19 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję. 

ad 19. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z XLVII Sesji Rady Miasta, 

który był wyłożony w Biurze Rady Miasta, a obecnie znajduje się w sali obrad. Przypomniała, 

co było przedmiotem obrad XLVII Sesji /Informacja stanowi Załącznik nr 35 do Protokołu/. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści 

protokołu, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XLVII/18  z obrad 

XLVII zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 21 lutego 2018 roku – bez wprowadzania zmian 

w jego treści. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XLVII/18 z obrad XLVII zwyczajnej 

Sesji Rady Miasta z dnia 21 lutego 2018 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 19 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Następnie przyjęciu poddała protokół z XLVIII Sesji Rady Miasta, który był wyłożony w Biurze 

Rady Miasta, a obecnie znajduje się w sali obrad. Przypomniała, co było przedmiotem obrad 

XLVIII Sesji /Informacja stanowi Załącznik nr 36 do Protokołu/. Następnie zwróciła się 

z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści protokołu, a w związku 

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XLVIII/18  z obrad 

XLVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 9 marca 2018 roku – bez wprowadzania 

zmian w jego treści. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XLVIII/18 z obrad XLVIII 

nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 9 marca 2018 roku – bez wprowadzania zmian w jego 

treści – przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 



20/20 

ad 20. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”. Poinformowała o pismach: 

• Posła na Sejm RP Jarosława Sachajko /Załącznik nr 37 do Protokołu/; 

• Wojewody Podlaskiego /Załącznik nr 38 do Protokołu/. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Odniósł się do wykonanej inwestycji w ul. Rolnej. Powiedział, że w chodniku od strony 

ul. Sadowej stoi skrzynka światłowodowa, która utrudnia przejście. Jest też znak w środku chodnika 

od strony ul. Piłsudskiego. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Podziękował za uwagi. Powiedział, że przyjrzy się sprawie. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Złożyła życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. W związku z brakiem innych 

zgłoszeń, uznała ten punkt porządku za zrealizowany. 

ad 21. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 19.30 zamknęła XLIX Sesję Rady Miasta 

Grajewo, wypowiadając następujące słowa: „Zamykam XLIX zwyczajną Sesję Rady Miasta 

Grajewo”. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant 

 

 

Karol Rutkowski 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

 

 mgr Halina Muryjas-Rząsa 

 

 

 

 

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

Retransmisja obrad dostępna pod adresem: 

 

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/ 


